

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 005b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Post election period is a test of political maturity for Georgian politicians

Statement by Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe

Strasbourg, 06.01.2008 – "Yesterday's presidential elections in Georgia were closely watched by international observers and the central electoral commission is yet to publish the official results.

"In these circumstances, Georgian political leaders should show responsibility, political maturity and respect for the democratic process. Calling for mass protests before the official results are known and before the international observers have made public their assessment of the elections is both premature and immature.

"If the opposition has any evidence to back their allegations of electoral fraud, they should give it to international observers and use the procedures which are guaranteed by the Georgian constitution," said Council of Europe Secretary General Terry Davis today.

La période postélectorale met à l'épreuve la maturité politique des dirigeants géorgiens

Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 06.01.2008 – « L'élection présidentielle qui s'est tenue hier en Géorgie a fait l'objet d'un suivi attentif de la part des observateurs internationaux, et la commission électorale doit encore publier les résultats officiels.

Dans ces conditions, les responsables politiques géorgiens devraient faire preuve de responsabilité, de maturité politique et de respect pour le processus démocratique. Appeler à des protestations massives avant que les résultats officiels ne soient connus et que les observateurs internationaux n'aient rendu publique leur évaluation du scrutin, c'est à la fois une action prématurée et un comportement immature.

Si l'opposition a quelque preuve de la véracité de ses accusations de fraude électorale, elle doit les soumettre aux observateurs internationaux et utiliser les procédures prévues par la Constitution géorgienne », a déclaré aujourd'hui Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.